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az „ezüst” - lányok 
hazaérkeztek 
barcelónából
Örömkönnyeket hullattak a Marcipán SE her-
ceghalmi lányai múlt hétvégén az IDF Tánc-
szövetség európa bajnokságán. A világbaj-
noki harmadik helyezés után most egy lé-
péssel előrébb verekedték magukat: ezúttal 
a junior korosztály fantasy show kategóriá-
ban a dobogó második fokára állhattak. Az 
„ezüst” csapat tagjai: Szabó Flóra, Széche-
nyi Ágnes, Hajdú eszter és Kőröshegyi An-
na.

A lányokra azért is büszkék vagyunk, mert 
nemcsak a fitnesz világában törnek az élre, 
ahol évek óta az IFBB Gyerek Fitness Magyar 
Bajnokságain a legjobbak között szerepel-
nek, hanem a táncművészet világában is 
megállják a helyüket, az egyesület hírnevét 
öregbítik eredményükkel.

A Marcipán Tánc és Fitnesz Közhasznú Sport-
egyesület Cservenyák Gabriella vezetésé-
vel 2001 óta működik Budapesten és a kör-
nyező településeken. Az „Év Gyerek Fitness 
Sportegyesülete” díjának 2012 óta évről évre 
nyertese. Versenyzői számos Európa bajnoki 
címmel, világbajnoki ezüst- és bronzérem-
mel lettek gazdagabbak az elmúlt évek so-
rán. Budaörsi és kőbányai versenyző bázisuk 
után Herceghalmon is kimagasló versenyző 
csapat nevelődött ki, melyhez nagyban hoz-
zájárul a szülők áldozatos munkája és segít-
sége. Az utánpótlás sem marad el, kedden-
ként és csütörtökönként tehetséges és szor-
galmas ifjabb nemzedékkel telik meg a her-
ceghalmi tornacsarnok, és örömmel fogad-
ják az újabb jelentkezőket is.

Akik kedvet és tehetséget éreznek ehhez a 
szép és nőies sportághoz, bármikor csatla-
kozhatnak az egyesülethez. Az érdeklődők 
ehhez minden információt megtalálnak a 
Marcipán SE honlapján. 

Cservenyák Gabriella

tájékoztató a Képviselő-testület
2015. október 27-i nyilvános üléséről
a Képviselő-testület az ülésen teljes létszámban megjelent, így az ülés határozatképes 
volt. a Képviselő-testület a napirend elfogadása előtt úgy határozott, hogy az új helyi 
adóról szóló rendeletet zárt ülés keretében tárgyalja, tekintettel arra, hogy a napirend 
tárgyalása során adótitkot és az Önkormányzat vagyoni helyzetét befolyásoló kérdések 
merülhetnek fel. a jelenlévők a napirendi pontokat egyhangúlag elfogadták.

2015. éVI SZoCIÁLIS TŰZIFA renDeLeT
Az Önkormányzat a központi költségvetésből 
18 m³ szociális célú tűzifa vásárláshoz vásárlá-
sához kapott vissza nem térítendő támoga-
tást. A pályázati kiírásnak megfelelően a Kép-
viselő-testület rendeletben szabályozza a tá-
mogatás feltételeit, melyről részletes tájékoz-
tatást a lap 5. oldalán olvashatnak.

TÁJéKoZTATÓ A 2016. éVI TerVeZeTT ren-
DeLeTmÓDoSÍTÁSoK eLŐKéSZÍTéSérŐL
A Képviselő-testület munkaterve december 
hónapra négy helyi rendelet módosítását irá-
nyozta elő. A testület úgy határozott, hogy 
nem módosítja az önkormányzat tulajdoná-
ban álló lakások bérletéről és a családi és 
egyéb események megrendezésének térítési 
díjairól szóló rendeleteket.   A napközis térítési 
díjak megállapításáról szóló rendelet módosí-
tására szeptember hónapban került sor, ezért 
ezen rendelet módosítása is okafogyottá vált. 
Ugyanakkor minden évben új közüzemi kom-
penzációról szóló rendeletet alkot a Képvise-
lő-testület, így a decemberi testületi ülésen – 
a munkatervnek megfelelően – napirendre 
kerül a 2016. évi közüzemi kompenzációról 
szóló rendelet elfogadása. A hulladékgazdál-
kodásról szóló törvény lehetőséget biztosít 
arra, hogy az Önkormányzat rendeletében 
szabályozza az ingatlanhasználó részéről tör-
ténő szüneteltetés eseteit. A Képviselő-testü-
let felkérte dr. Kovács Judit jegyzőt, hogy ké-
szítse elő az erre vonatkozó rendeletmódosí-
tást. A testület határozott arról is, hogy a dec-
emberi ülésen kerüljön napirendre a nem la-
kás célú ingatlanok bérletének szabályozása.

A HUmÁn éS KÖrnYeZeTVéDeLmI bIZoTT-
SÁG TÁJéKoZTATÓJA A SZoCIÁLIS SeGé-
LYeZéSrŐL éS JUTTATÁSoKrÓL 
A Képviselő-testület munkatervének megfe-
lelően elkészült a Humán és Környezetvédel-
mi Bizottság tájékoztatója a szociális segélye-
zésről és juttatásokról.  A Képviselő-testület a 
Humán és Környezetvédelmi Bizottság szociá-
lis segélyezésről és juttatásokról szóló tájé-
koztatását tudomásul vette.

2015. éVI beLSŐ eLLenŐrZéS eLVéGZéSére 
beérKeZeTT ÁrAJÁnLAToK meGVITATÁSA
A 2011. évi CXCV. számú, az államháztartásról 
szóló törvény kimondja, hogy a belső ellenőr-
zés kialakításáról, megfelelő működtetéséről 
és függetlenségének biztosításáról a költség-
vetési szerv vezetője, az Önkormányzat Szer-
vezeti és Működési Szabályzata szerint a jegy-
ző köteles gondoskodni. A belső ellenőrzés 
keretében kerül sor a Polgármesteri Hivatal, az 
Önkormányzat és az általa fenntartott költ-

ségvetési intézmények belső ellenőrzésére is. 
A Képviselő-testület határozata értelmében a 
2015. évi belsőellenőrzési feladatokat a Q/M 
Consult Tanácsadó Kft. látja el 300.000,-Ft + 
ÁFA díjazásért.

A bUDAKÖrnYéKI ÖnKormÁnYZATI TÁr-
SULÁS TÁrSULÁSI meGÁLLAPoDÁSÁnAK 
5. SZÁmÚ mÓDoSÍTÁSA
A Budakörnyéki Önkormányzati Társulás Tár-
sulási Tanácsa 2015. október 2. napján tartott 
ülésén elfogadta a Társulási Megállapodás 5. 
számú módosítását, egyidejűleg felkérte a 
tagtelepülések polgármestereit, hogy az elfo-
gadott módosítást terjesszék településük ön-
kormányzatának Képviselő-testülete elé. A 
Társulási Megállapodás módosítása két szer-
vezeti változás miatt vált szükségessé. A 
Budakörnyéki Önkormányzati Társulás Tájegy-
ségi Értéktár Bizottságot hozott létre, 
Így e bizottsággal bővült a Társulás szerveze-
te. A másik módosítást az indokolta, hogy Bia-
torbágy város és Herceghalom község jelezte 
felvételi szándékát a Budakörnyéki Közterü-
let-felügyelet szervezetébe.  A Képviselő-tes-
tület elfogadta a módosításokra irányuló elő-
terjesztést.

A HerCeGHALmI CSICSerGŐ ÓVoDA 
2014/2015. neVeLéSI éVrŐL SZÓLÓ TÁJé-
KoZTATÓJA
A Képviselő-testület munkatervének megfe-
lelően Varga-Tóth Csaba óvodavezető be-
nyújtotta a 2014/2015. nevelési évről szóló ér-
tékelését. A szakmai anyag részletesen bemu-
tatja az óvodában végzett pedagógiai tevé-
kenységet. A Képviselő-testület a Herceghal-
mi Csicsergő Óvoda 2014/2015. nevelési évről 
szóló beszámolóját módosítás és kiegészítés 
nélkül elfogadta.

A HerCeGHALmI CSICSerGŐ ÓVoDA 
2015/2016. neVeLéSI éV eLŐKéSZÍTéSe, 
mUnKATerV meGVITATÁSA
A Képviselő-testület munkatervének megfe-
lelően Varga-Tóth Csaba óvodavezető be-
nyújtotta a 2015/2016. nevelési év beindításá-
ról szóló tájékoztatóját és a nevelési évre vo-
natkozó munkatervét.  A Képviselő-testület a 
2015/16-os nevelési év előkészítéséről szóló 
beszámolót és az intézmény Munkatervét 
módosítás és kiegészítés nélkül elfogadta.

HerCeGHALmI CSICSerGŐ ÓVoDA beLSŐ 
ÖnérTéKeLéSI SZAbÁLYZATÁnAK eLFoGA-
DÁSA
A Herceghalmi Csicsergő Óvoda nevelő-tes-
tülete a vonatkozó jogszabályi előírásoknak 
megfelelően elkészítette a Belső Önértékelési 
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Szabályzatát. Tekintettel arra, hogy az óvoda 
önkormányzati fenntartású, a Képviselő-tes-
tület elfogadó határozata szükséges ahhoz, 
hogy az intézmény Belső Önértékelési Sza-
bályzata életbe léphessen.

CSALÁDSeGÍTéS éS GYermeKJÓLéTI SZoL-
GÁLTATÁSI FeLADAToK eLLÁTÁSI mÓDJÁ-
nAK FeLÜLVIZSGÁLATA
Az egyes szociális és gyermekvédelmi tárgyú 
törvények módosításáról szóló 2015. évi 
CXXXIII. törvény előírja, hogy 2016. január 
1-től a családsegítés és a gyermekjóléti szol-
gáltatás kizárólag egy szolgáltató keretében 
működtethető. Az Önkormányzat határozat-
lan idejű szerződést kötött a Magyar Máltai 
Szeretetszolgálat Egyesület Közép-Magyaror-
szági régiójával, mint fenntartóval a fenti szol-
gáltatásokra, melyet a Gondviselés Háza Páty 
keretein belül biztosít. Ez a szerződés megfe-
lel a törvény előírásainak. Ugyanezen jogsza-
bály kimondja, hogy a települési önkormány-
zat 2015. október 31-ig felülvizsgálja a család-
segítés, illetve a gyermekjóléti szolgáltatási 
feladatok ellátásának módját, szervezeti kere-
teit és az e feladatok biztosítására kötött ellá-
tási szerződést. A jogszabály szerint a telepü-
lési önkormányzat 2015. november 30-ig 
dönt a családsegítés, illetve a gyermekjóléti 
szolgáltatási feladatok ellátásának a 2016. ja-
nuár 1-től hatályos rendelkezéseknek megfe-
lelő biztosítása módjáról. A jelenlegi ellátási 
szerződés felülvizsgálata folyamatban van, de 
amíg nem jelennek meg a végrehajtási kor-
mányrendeletek, addig nem lehet tudni, hogy 
milyen ellátási feladatok kerülnek járási szint-
re, esetlegesen a társulásokhoz és mely fel-
adatok maradnak a településekhez delegálva. 
A Képviselő-testület az előterjesztésben sze-
replő határozati javaslatot elfogadta.

ÁrAJÁnLAToK beKéréSe ZAJVéDeLmI TA-
nULmÁnYTerV beKéréSére
Galai Katalin, a Humán és Környezetvédelmi 
Bizottság külső tagja a bizottság 2015. októ-
ber 20-i ülésére vitaindító előterjesztést nyúj-
tott be „Önkormányzati területen erdősáv ki-
alakítása zajvédelmi célból” címmel. A bizott-
ság a vitaindító előterjesztés meghallgatása 
után elfogadta Csizmadia Zsuzsanna, a Pénz-
ügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöké-
nek javaslatát arra vonatkozóan, hogy az Ön-
kormányzat készíttessen olyan tanulmányter-
vet, amely számba veszi az alternatív zajcsök-
kentési lehetőségeket és megoldási javaslato-
kat kínál a konkrét problémára. A Képviselő-
testület támogatta az előterjesztést és felkéri 
erdősi László polgármestert, hogy 2016. feb-
ruár 1-i határidővel kérjen be három árajánla-
tot a tanulmánytervek elkészítésére.

bAbA-mAmA KLUb nYITVATArTÁSI TerVe
A Baba- Mama Klub új vezetője jelezte, hogy a 
téli időszakban meghosszabbított nyitva tar-
tást szeretnének bevezetni, ehhez kérték az 
Önkormányzat jóváhagyó támogatását. A ké-
résüket azzal indokolták, hogy kisebb, kúszó-
mászó babák és az idősebbek egy időben 
nem tudnak részt venni a programokban, 
ezért a különböző életkori sajátosságú gyer-
mekek eltérő időpontokban látogatják a klu-

bot. Az anyukák további kérése, hogy a téli 
időszakban, amikor korán sötétedik, a délutá-
ni időszakban is tarthassanak klubfoglalkozá-
sokat. A testület elviekben támogatta a Baba- 
Mama Klub téli időszakra vonatkozó, meg-
hosszabbított nyitva tartásra irányuló kérel-
mét és felkérte a Klub vezetőjét, hogy dolgoz-
za ki a meghosszabbított nyitva tartásra vo-
natkozó programot, továbbá vegye fel a kap-
csolatot az Önkormányzattal a program tech-
nikai lebonyolításával kapcsolatos egyezteté-
sek végett.

FénYmÁSoLÓ beSZerZéS A PoLGÁrmeS-
TerI HIVATALbA
A Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálatán le-
vő fekete-fehér fénymásoló gép elöregedett, 
javítása túl magas költséget jelentene az Ön-
kormányzatnak. A Képviselő-testület az elő-
terjesztést megvitatta, és hozzájárult a 
FOTOREX Irodatechnikai Kft. által forgalma-
zott, SHARP AR-6020N típusú dokumentum-
kezelő nyomtató beszerzéséhez 296.000 Ft + 
ÁFA értékben. A beszerzés az Önkormányzat 
2015. évi dologi kiadásai terhére történik.

ÁLTALÁnoS ISKoLA KéreLme InFormATI-
KAI eSZKÖZÖK beSZerZéSére
A 2015. évi költségvetési koncepció elkészíté-
sekor az iskola informatikai fejlesztésére vo-
natkozó igény bekerült a prioritások közé, 
amely annyit jelent, hogy ahhoz a testület 
nem rendelt forrást, ezért a kérelemben fog-
laltak csak az általános tartalékkeret terhére 
valósíthatók meg.  A 2015/16-os tanév indítá-
sakor a Képviselő-testület nem támogatta a 
teljes számítógéppark lecserélésére irányuló 
kérelmet, de a tanévkezdés zökkenőmentes 
indítása érdekében hozzájárult 2 db. projektor 
beszerzéséhez. Horváthné Gacsályi marian-
na iskolaigazgató 2015. október 13-án kére-
lemmel fordult az Önkormányzat felé, amely-
ben előadta, hogy a testület elutasító döntése 
után a szülőkhöz fordult támogatásért. Az 
egyik szülő révén az Általános Iskola 20 darab 
használt számítógép beszerzésére kapott ár-
ajánlatot bruttó 330.200,-Ft értékben. A Kép-
viselő-testület a kérelmet megvitatta és úgy 
határozott, hogy nem támogatja használt szá-
mítógépek beszerzést. Hamarosan sor kerül a 
2016. évi költségvetési koncepció tárgyalásá-
ra, ezért azt javasolta az intézményvezetőnek, 
hogy a 2016. évi támogatási kérelmébe foglal-
ja bele a számítógéppark fejlesztésére irányu-
ló kérelmét.

TÁmoGATÁS bIZToSÍTÁSA A mÁrTon nAPI 
ProGrAm LebonYoLÍTÁSÁHoZ
Az elmúlt évek során kialakult gyakorlatnak 
megfelelően az óvoda és az iskola – a KEK és a 
szülői munkaközösségek együttműködésével 
– idén is megrendezi a községi szintű, szabad-
téri Márton napot. A Márton napi rendezvény-
re 2015. november 11-én kerül sor.
A tervezett program:
• Lámpás felvonulás óvodásokkal, iskolások-
kal, szülőkkel.
• Műsor a kemence melletti színpadon /inter-
aktív dramatikus játék.
• Finom falatok a kemencénél és a gyerekek 
kosaraiban.

• Beszélgetés, lovagoltatás, néptánc a tűz és a 
lampionok fényében.
A Képviselő-testület 40.000,-Ft+ ÁFA összeget 
biztosít a program lebonyolításához.

SZoCIÁLIS CHArTA-rÓL SZÓLÓ DÖnTéSeK 
eLnAPoLÁSA
Az egyes szociális és gyermekvédelmi tárgyú 
törvények módosításáról szóló 2015. évi 
CXXXIII. törvény 2016-tól jelentős mértékben 
megváltoztatja a teljes szociális ellátó rend-
szert. Az említett törvénynek még nem jelent 
meg a végrehajtási rendelete, amely a megva-
lósításra vonatkozó részletszabályokat tartal-
mazza. Erre tekintettel Csizmadia Zsuzsanna, 
a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság el-
nöke javasolta Szociális Charta-ról szóló dön-
tés elnapolását.

HeLYI eSéLYeGYenLŐSéGI ProGrAm eLFo-
GADÁSA
A Humán és Környezetvédelmi Bizottság 
2015. szeptember 22-én megtartott nyilvános 
ülésén javasolta Herceghalom Helyi Esély-
egyenlőségi Programja módosításának szak-
mai véleményezésre történő felterjesztését a 
Türr István Képző- és Kutató Intézet felé. A 
megküldött szakmai véleményben szereplő 
módosító javaslatok átvezetése után a Képvi-
selő-testület a település Helyi Esélyegyenlő-
ségi Programjának módosítását elfogadta.

ŐSZI LombTALAnÍTÁS meGSZerVeZéSe
Herceghalom Község Önkormányzata hét éve 
minden tavasszal elvégezteti a tavaszi met-
szésből származó ágak, gallyak begyűjtését, 
ledaráltatja és gondoskodik a ledarált hulladék 
elszállításáról. 2014-ben – lakossági kérésre – 
ősszel is megrendeltük a munkálatokat. Idén 
ősszel ismételten több alkalommal – legutóbb 
a Humán és Környezetvédelmi Bizottság utol-
só ülésén – kezdeményezték az őszi lombtala-
nítás megszervezését. A Képviselő-testület tá-
mogatta az őszi lombtalanítás megrendelé-
sét, melynek megvalósítására a 2015. novem-
ber 16. és 2015. november 20. közötti időszak-
ban kerül sor. A munkálatok elvégzésére 
1.500.000,-Ft keretösszeget biztosított a testü-
let, amely a Környezetvédelmi Alap és az álta-
lános tartalékkeret terhére kerül kifizetésre.

bérLAKÁSoK PÁrAmenTeSÍTéSe
A Boróka utcai bérlakások egyik bérlője jelez-
te, hogy az általuk bérelt lakás főleg az őszi-té-
li időszakban nedvesedik, penészedik. A prob-
lémát ismerjük, mind a 10 önkormányzati la-
kásban gondot jelent a helyiségek párásodása. 
A benyújtott árajánlatok szerinti műszaki 
megoldásokat a Képviselő-testület nem tá-
mogatta. Felkérte Varga Tamás építészt, hogy 
vizsgálja meg a problémát, tegyen javaslatot a 
páramentesítés problémájának megoldására. 
Az építészi megoldási javaslatokra érkezett ár-
ajánlatokat decemberi ülésén tárgyalja majd 
a testület.

A TemeTŐKÁPoLnA ALJZATFŰTéSI mUn-
KÁLATAInAK eLVéGZéSe
2014 nyarán az Önkormányzat megrendelte 
az Elfa Elektro Kft.-től a Temetőkápolna altalaj 
temperáló fűtésének beszerelését. Időközben 
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tájékoztató a Képviselő-testület október 27-i ülésének 
egyebek napirendjében elhangzottakról

szony által ismertetett pályázat nemcsak 
templomfelújításra vonatkozhat, hanem kö-
zösségi terek létrehozására, működésének 
biztosítására is
erdősi László polgármester Csizmadia Zsu-
zsa kérdésére elmondta, hogy a Liget utcai 
erdő száraz ágainak levágása megtörtént.
Hunya Krisztina arra kérte polgármester urat, 
hogy a javasolt vezetői megbeszélésre hívja 
meg a képviselőket is.
erdősi László nem gondolja, hogy bármelyik 
képviselőt kizárná a megbeszélésekről.
Szendrei bence felszólalásában a háziorvosi 
labor vizsgálatok sikeréről érdeklődött.
nemesné Zöld magdolna saját tapasztalatai 
alapján megválaszolta a kérdést, amelyből az 
szűrhető le, hogy nagy szükség van ezekre a 
vizsgálatokra, melyek egyébként gördüléke-
nyen működnek. 
Szendrei bence képviselő az előző ülésen el-
fogadott iskolabővítési látványtervekkel kap-
csolatban érdeklődött.
Jegyző asszony elmondta, hogy réti Gábor 
már az engedélyezési terveken dolgozik.
Ezután a képviselő úr az új befektetővel tör-
tént megállapodásról érdeklődött. erdősi 
László elmondta, hogy a cég nem válaszolt az 
önkormányzat levelére.
Végezetül jegyző asszonytól érdeklődött, 
hogy az önkormányzat milyen módon hajtja 
be a be nem fizetett adókat.
Dr. Kovács Judit válaszában elmondta, hogy 
az esetek többségében az adósokat felszólít-
ják a fizetésre. De e kérdésben a zárt ülés ke-
retében bővebben is lesz majd szó.
Czinege Jánosné felszólalásában arról be-
szélt, hogy vajon mi lehet az oka annak, hogy 
az állami ünnepeken, de az önkormányzati 
ünnepeken is a résztvevők száma nagyon ala-
csony. Példának hozta fel a legutóbbi október 
23-i állami ünnepet, amikor is a KEK-ben alig 
voltak résztvevők – többnyire a szereplő gye-
rekek szülei – de a képviselő-testületből is 
polgármester úron kívül ketten voltak jelen.
makay István felszólalásában egyetértett 
Czinege Jánosné által elmondottakkal. Ő 

Az egyebek napirend keretében erdősi Lász-
ló polgármester tájékoztatta a képviselőket, 
hogy Dr. Pintér Sándor Belügyminisztertől 
megérkezett az a támogatói okirat, amely-
ben jóváhagyták az adósságkonszolidáció-
ban nem részesült önkormányzatoknak, így 
Herceghalomnak is ígért támogatásokat. Ezt 
a 44 millió forintos összeget a korábbi határo-
zatoknak megfelelően a polgármesteri hiva-
tal és a Csicsergő Óvoda felújítására, illetve a 
HÉSZ kötelező módosításának finanszírozá-
sára fordítja a hivatal.
Hunya Krisztina kérdésére Polgármester úr 
azt válaszolta, hogy ezt a levelet a képviselők 
majd meg fogják kapni.
makay István felszólalásában azt kérte, hogy 
az új műfüves pályához vezető úton egy 
viacolor borítású járdát építtessen az önkor-
mányzat a pálya állagának megóvása érdeké-
ben.
Majd azzal folytatta, hogy az adománygyűjtő 
ládikák kihelyezésre kerültek az intézmények-
be, illetve azokra a helyekre, ahol a tulajdono-
sok hozzájárultak a gyűjtőládák kihelyezésé-
hez.
Hunya Krisztina felvetette, hogy a járdán kí-
vül jó lenne, ha egy sorompóval lezárnák a 
gördeszka pályához és a műfüves pályához 
vezető utat. 
Jegyző asszony hozzátette, hogy a szerződés 
tartalmazza a pálya lezárhatóságának biztosí-
tását, sőt padokat is ki kell helyezni. A műfü-
ves pálya zárható elkerítése elkészült. Szük-
ség van egy pályagondnokra, aki majd fel-
ügyeli a használatot. 
Majd azzal folytatta, hogy az adománygyűjtő 
ládák lezárása szabályozott körülmények kö-
zött, egy bizottság által kerültek lezárásra és 
majd a felnyitáskor is hasonlóképpen járnak el.
Csizmadia Zsuzsa pontosította, hogy nem a 
pálya lezárásáról van szó, hanem a temető-
höz vezető út végén balra a pályákhoz vezető 
utat kell elzárni a forgalom elől. Azt javasolta, 
hogy a padokkal együtt, a sorompós, vagy 
polleres lezárást és a járdaépítést is egy pro-
jektben kezelje az önkormányzat.

A következő felszólaló erdei László bejelen-
tette, hogy a Simon-tanya értékbecslését el-
végeztette és azt eljuttatta az önkormányzat-
nak. Elmondta, hogy a Hírmondó októberi 
számában az ő felszólalásában egy szó rosz-
szul jelent meg. A Kis János altábornagy utcá-
ban a HÁLÉP által kihelyezett konténerbe az 
„ott lakók” szavak helyett erdei László a „va-
lakik” szót használta. 
(A tudósításban valóban úgy jelent meg, hogy 
az „ott lakók” saját szemetüket rakták a konté-
nerekbe. Erdei képviselő úr által elhangzott „va-
lakik a saját szemetüket rakták be”, szóhaszná-
lat helyett.) Szerk. megjegyzése
Felszólalását azzal folytatta, hogy többen 
szóvá tették a lakosok körében, hogy a Vitális-
park felső részében megtermett gaz kiirtásá-
ról az önkormányzat gondoskodjon.
Csizmadia Zsuzsa a közterület felügyelők 
munkába állásáról érdeklődött.
Jegyző asszony válaszában elmondta, hogy 
az első pályázat nem volt sikeres, azt ismét ki-
írták.
Ezt követően képviselő asszony a testület ál-
lásfoglalását kérte, hogy az önkormányzat ve-
gyen részt a kápolna felújítás tárgyában az 
EMMI és a Vidékfejlesztési Minisztérium által 
kiírt pályázatokon, akár mindkét pályázaton. 
Elmondta, hogy milyen munkálatokra van 
még szükség a kápolna felújításával kapcso-
latban.
makay István hozzátette, hogy a tudomása 
szerint a Vidékfejlesztési Minisztérium által 
kiírt pályázat csak a kültéri munkák elvégzé-
sére ad támogatást, de véleménye szerint 
mindkettőn részt kellene venni.
Jegyző asszony ismertette a pályázat elkészí-
tésének lehetőségeit, de álláspontja szerint 
árajánlatokat mindenképpen be kellene kér-
ni.
erdősi László polgármester úr azt javasolta, 
hogy egy vezetőségi ülés keretében konkré-
tan vitassák meg a kápolna felújítására be-
nyújtandó pályázat lehetőségét.
Csizmadia Zsuzsa kérte, történjen egyezte-
tés a képviselők között, mivel a Jegyző asz-

– 2014 őszén – a Képviselő-testület a felújítási 
munkálatokat felfüggesztette. 2015 őszén a 
Képviselő-testület úgy határozott, hogy bár a 
kápolna felújítását nem folytatja, a szükséges 
állagmegóvási munkálatokat elvégezteti. Eb-
ben a körben került sor az épület szigetelési 
munkálatainak elvégzésére, és ennek során 
vált szükségessé a temperáló fűtés beszerelé-
se is. A testület úgy határozott, hogy a temető-
kápolna aljzatfűtési munkálatainak elvégzésé-
vel az Elfa Elektro Kft.-vel végezteti el 219.800,-
Ft értékben, mely összeg a 2015. évi általános 
tartalékkeret terhére kerül kifizetésre.

ÚJ HeLYI ADÓ renDeLeT eLFoGADÁSA
A Képviselő-testület új helyi adó rendeletet 

fogadott el. Herceghalom Község Önkor-
mányzata az egyes helyi adókat – iparűzési 
adó, idegenforgalmi adó, telekadó – különbö-
ző időpontokban vezette be. A jogalkotásra 
vonatkozó jogszabályok előírásainak, vala-
mint a felhatalmazó jogszabályok változásai 
szükségessé tették, hogy a helyi adókról szóló 
rendeletek újrakodifikálása 2015-ben megtör-
ténjen. Célszerűnek tűnt, hogy az egyes helyi 
adókról szóló rendeletek egy rendeletbe kerül-
jenek összefoglalásra. 2015-ben Herceghalom-
ban a telekadó mértéke 40 Ft/m². A Nemzet-
gazdasági Minisztérium tájékoztatója szerint a 
2016-os adóévben a telekadó legmagasabb 
mértéke 336,7 Ft/m² lehet, a Képviselő-testület 
a jövő évi telekadó mértékét 80,-Ft/m²-ben ál-

lapította meg. Az idegenforgalmi adó maxi-
mális mértéke 2016-ban 505,1 Ft/fő/vendég-
éjszaka lehet. A Képviselő-testület a jövő évi 
idegenforgalmi adó mértékét 400,-Ft/fő/ven-
dégéjszaka összegben határozta meg. Az 
iparűzési adó mértéke változatlan maradt, te-
kintettel arra, hogy 2006 óta az Önkormány-
zat a törvényi maximumot szedi be, amely ál-
landó jelleggel végzett iparűzési tevékenység 
esetén az adóalap 2,0 %-a. Az ideiglenes jel-
leggel végzett iparűzési tevékenység esetén 
az adóátalány naptári naponként 5.000.-Ft/
nap. 

Dr. Kovács Judit 
jegyző
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amit a szociális tűzifa igényléséről tudni kell

Falugyűlés volt november 10-én

sem talál magyarázatot arra, hogy a lakosság 
távolmaradása miért ilyen mértékű.
Hunya Krisztina kért szót és arról érdeklő-
dött, hogy a Pipacs utcai lakók milyen ügy-
ben gyűjtenek aláírást. erdősi László el-
mondta, hogy az ott lakók azt szeretnék, 
hogy a Pipacs utcában ne vezessék be az op-
tikai kábelt. A vendégként résztvevő Dr. 
Szelenczy Gabriella elmondta, hogy azt kí-
vánták elérni, hogy az út – falu központ felé 
haladva – bal oldalán vezessék végig a ge-
rinc kábelt.

Megközelítően 50 fő volt kíváncsi azokra a vár-
va várt információkra, melyekről a november 
10-én 18 órára meghirdetett falugyűlésen volt 
szó. A Telekom beruházással kapcsolatban a 

megelőző időszakban a face bookon lefolyt vi-
ták és hozzászólások ennél nagyobb érdeklő-
désre engedtek következtetni. Az önkormány-
zat meghívását elfogadta és a fórumon megje-
lent a beruházó Huawei cég képviseletében 
rubner Károly, a kivitelező Hál-Ép Kft. képvi-
seletében nánási János, és a szolgáltató Tele-
kom képviseletében Paulik Attila.
A vendégek bemutatkozása és feladataik rövid 
ismertetését követően, záporoztak a kérdések.
Felvetődött, hogy a munkálatok elkezdése 
meglepetés szerűen érte a lakosságot. Sem a 
képviselők, sem a lakosság nem tudott a beru-
házás ütemezéséről. Az igazság az, hogy az 
önkormányzat már 2015 elején kiadta a tulaj-
donosi hozzájárulást, hogy a beruházó az en-
gedélyek beszerzését el tudja indítani. Ebben 
az időben az önkormányzat még nem tudhat-
ta a munkálatok kezdésének időpontját.
Elhangzott egy olyan kérés, hogy értesítsék a 
lakosságot azokon az útszakaszokon, ahol a 
munkálatokat megkezdik. A Hál-Ép Kft. képvi-
selője tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a mun-
kálatok milyen ütemben folynak tovább. 
A Hírmondó előző számaiban már foglalkoz-
tunk a hálózatra történő csatlakozás lehetősé-

Hunya Krisztina azt kérdezte, hogy egy ilyen 
levéllel elérik az ott lakók, hogy a kivitelező 
módosítson a terveken?
erdősi László válaszában kifejtette, hogy bár-
mit el lehet érni, de a 10-ei falugyűlésen, a je-
len lévő kivitelezőnek ezeket a kérdéseket fel 
lehet tenni. Arról tájékoztatta a jelenlévőket, 
hogy az érvényes szerződések szerint, ameny-
nyiben az önkormányzat bármilyen változta-
tást, vagy a munkálatok leállítását érvényesí-
tené, az összes felelősség az önkormányzatot 
terhelné.

Herceghalom Község Önkormányzata a 2015. évi szociális tűzifa támo-
gatásra pályázatot nyújtott be, melynek keretében 18 m3 kedvezmé-
nyes áru tűzifát nyert. 2015. október 27-én tartott ülésén elfogadta a 
2015. évi tűzifára való jogosultsági feltételeket szabályozó rendeletét. 
A rendelet értelmében kérelmet nyújthat be az a személy, aki:
• aktív korúak ellátásában részesül;
• időskorúak járadékában részesül;
• halmozottan hátrányos helyzetű gyermeket nevel;
• lakhatáshoz kapcsolódó rendszeres kiadások viselésével
 kapcsolatos települési támogatásban részesül;
• települési támogatásban részesült;
és fatüzelésre alkalmas fűtőberendezéssel oldja meg a téli fűtését. Ké-
relem lap a Polgármesteri Hivatal Ügyfélszolgálatán kérhető, illetve le-

geivel, a szolgáltatások (csomagok) megren-
delésének lehetőségeivel, a szerződések elő-
zetes illetve későbbi megkötésével és azokkal 
az új technikai-műszaki lehetőségekkel, válto-
zásokkal, melyek most is szóba kerültek. 
Pár lényeges információ most is elhangzott 
vendégeinktől:
A hálózatépítési munkák során a Hál-Ép min-
den herceghalmi ingatlan kerítés vonaláig épí-
ti ki a rendszert. Azoknál az ingatlanoknál, ahol 
a tulajdonos az új szolgáltatásra előszerződést 
köt, a hálózatot a telken belül is kiépítik. Az in-
gatlan tulajdonosának ezt a szerződést be kell 
mutatni és ezt követően kerülhet sor a rend-
szer telken belüli kivitelezésére.
eZeK A mUnKÁK A LAKoSSÁG réSZére DÍJ-
menTeSeK! A TeLeKHATÁron beLÜLI KIéPÍ-
TéS IS DÍJmenTeS!
Amennyiben a rácsatlakozás egy későbbi idő-
pontban valósul meg, abban az esetben is díj-
mentes a száloptikás rendszer kiépítése. Ter-
mészetesen a technikai eszközök, ideértve az 
optikai kábelt és a beltéri egységeket is, a szol-
gáltató tulajdonát képezik. A lakosság az előfi-
zetési díj csomagárát fizeti meg, illetve annak 
havi díját. 
A falugyűlésen felvetődött a Pipacs utcai lako-
sok kérelme. Ebben az utcában már van opti-
kai kábel rendszeresítve, melyet a levegőben 
vezetve, a kültéri oszlopokra telepítettek ré-
gebben. 
rubner Károly ígéretet tett arra, hogy a meg-
lévő tervektől függetlenül, a helyiek bevoná-
sával a Pipacs utca esetében megvizsgálják 
azokat a műszaki lehetőségeket, melyek segít-
ségével talán megoldható, hogy ott ne kelljen 
új kábelt fektetni. 
Sok kérdés és kifogás hangzott el a HÁLÉP 
munkájával kapcsolatban. A felszólalók el-

Hunya Krisztina lakossági kérést tolmácsolt, 
mely arra vonatkozik, hogy az önkormány-
zat vizsgálja meg a Mórici utca és a Pipacs 
utca vízelvezetését egy nagyobb esőzés ese-
tén.
Felhívta a figyelmet, hogy a Mórici út végénél 
a járda lapjai javításra szorulnak.
Végezetül azt kérte, hogy a keddi falugyűlés 
alkalmával a kórusnak biztosítson a hivatal 
egy másik próbahelyet.
Ezután erdősi László zárt ülést rendelt el.

Sz.Gy.

tölthető az Önkormányzat honlapjáról (Polgármesteri Hivatal / Nyom-
tatványok).
A kitöltött kérelem lapokat az egy háztartásban élők jövedelemigazo-
lásait csatolva 2015. december 1. napjáig kell visszajuttatni a Polgár-
mesteri Hivatalba. A kérelmekről a Humán és Környezetvédelmi Bi-
zottság 2015. december 8-án, zárt ülés keretében dönt. A döntésről a 
kérelmezők írásban értesülnek.
A jogosultak az ingyenes tűzifát – időjárástól függően – december hó-
napban térítésmentesen házhoz szállítva kapják meg. 
Bővebb információ a Polgármesteri Hivatal Ügyfélszolgálatán kérhető 
ügyfélfogadási időben, vagy a 23-530-560 telefonszámon.

Polgármesteri Hivatal

mondták, hogy a járdák visszaállítása sok eset-
ben hagy kívánni valót maga után. Arra is fel-
hívták a figyelmet, hogy például az Akácos 
úton az úttest átfúrása nyomán az aszfalt né-
hol felpúposodott és ez a tél folyamán felfa-
gyáshoz vezethet. A rosszul visszaállított út-
szakaszokról, járdarészletekről fotókat készí-
tettek a lakosok és azt bemutatták. 
A kérdések többségére Pál Gábor műszaki 
előadó is válaszolt, aki elmondta, hogy napi 
kapcsolatban van a hálózat építőkkel és a hi-
bákra folyamatosan felhívja a figyelmet. 
nánási János elmondta, hogy egy adott mun-
kafolyamat szerint végzik a kivitelezést, a rész-
feladatokat adott sorrendben kell elvégezni. A 
felbontott járdák és útszakaszok eredeti álla-
potban történő visszaállítása a teljes munkafo-
lyamat végeztével fog megtörténni. Nyomaté-
kosan felhívta a figyelmet és megnyugtatta a 
lakosságot, hogy az eredeti állapotot minden 
szakaszon, minden porta előtt vissza fogják ál-
lítani.
Ennek érdekében a munkák megkezdése előtt 
a területet lefényképezték és a munkák végez-
tével is le fogják fényképezni.
Javasolt, hogy a lakók is fotózzák le az előttük 
lévő területet, hogy a későbbi helyreállítást el-
lenőrizni tudják. Reklamációval Pál Gáborhoz 
lehet fordulni.
A falugyűlésre eljöttek a Telekom üzletkötő 
munkatársai is, akik szórólapokat osztottak 
szét a résztvevőknek, és akik úgy döntöttek, 
hogy rá kívánnak csatlakozni a száloptikás 
rendszerre helyben megköthették a szerző-
dést. Az elkövetkező időszakban a Telekom üz-
letkötői felkeresik a lakosokat és tájékoztatást 
adnak az új hálózaton igénybe vehető széles-
körű szolgáltatásokról.

Sz.Gy.
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megemlékezés az I. világ-
háború hőseiről
A Herceghalmi Általános Iskola tanulói nov-
ember 11-én 11 órakor idén is megemlékez-
tek az első világháborút lezáró compiègne-i 
fegyverszüneti egyezmény életbe lépéséről. A 
háború hőseit harangzúgás közepette, egy 
emlékező mécses meggyújtásával és egyper-
ces néma csenddel idéztük emlékünkbe.

Nagy Lajos

Mi a helyzet a tetőtérrel?
A tetőtér beépítése az egész tetőszerkezetet megemelésé-
vel távlati terv, későbbi szakasza a bővítésnek. 
Ismereteim szerint, a Képviselő-testület, az önkormány-
zat komoly összegekkel támogatja az oktatást. Ez azon-
ban nem terjedhet ki az épület bővítésére?
Jelenleg a pályázatok közül az NKIF program ismert, ami-
hez önkormányzati önrész szükséges. Az önrész a teljes be-
kerülési költség 25-75% -a lehet. 
Az oktatás ügye mindig is kulcsfontosságú volt községünk-
ben. 2013-ban az iskola fenntartója és működtetője a Kle-
belsberg Intézményfenntartó Központ lett. Ennek ellenére 
az Önkormányzat továbbra is finanszírozza azokat az ön-
ként vállalt feladatokat, amelyek az iskola pedagógiai 
programjának alappilléreit képezik. Ez 2015-ben 9 millió Ft 
támogatást jelent költségvetésünkből.
Az óvoda és az iskola nem csak oktató és nevelő funkciót lát 
el, hanem hallatlanul nagy a közösségmegtartó ereje is. 
Sok család esetében ez az egyetlen kapcsolat a helyi közös-
séggel. Azt tapasztalom, hogy a település lakói a közokta-
tás nemes ügyét tekintik a legfontosabbnak. Nagyon böl-
csen saját jövőjükre, a gyerekekre gondolnak. Képviselő-
ként azt gondolom, minden követ meg kell mozgatni az is-
kolabővítés ügyében, a pályázati lehetőségek maximális 
kihasználásával.
Köszönöm a nyilatkozatot.

Sz.Gy.

márton nap
November 11. Márton nap. Már hagyomány, 
hogy ezen a napon az iskola és az óvoda ün-
nepséget rendez a gyerekek számára, így is-

mertetve meg velük Márton Püspök történe-
tét. Így történt ezen a napon is. Délután 17 
órakor lámpás felvonulás után érkeztek a gye-
rekek és szüleik a falukemence melletti sza-
badtéri színpadhoz, ahol az óvodások Varga 
Tóth Csaba óvodavezető gitár kíséretével, 
énekszóval köszöntötték Márton napját. A 
helyszínre lovon érkezett Márton és az 5. osz-
tályosok rövid színi előadás keretében játszot-
ták el Márton Püspök történetét.

2015 szeptemberére a Könyvtár folyóiratolvasó részét ala-
kította át ideiglenesen Herceghalom Önkormányzata egy 
újabb tanteremmé, hogy a 2015/2016 tanítási évben két 
első osztály indítása lehetővé váljon. Ez átmeneti megol-
dást jelent. Két első osztály indításával elkövetkezendő ta-
nítási években is számolni kell.

De hogyan tovább? Szükséges az iskola további bővítése?
Igen, ismertek a demográfiai mutatók, és rohamosan nő a 
Vitális lakóparkba beköltöző kisgyermekes családok száma 
is. Az iskola további bővítése elkerülhetetlen.
Évek óta jelzés érkezik az iskola és az óvoda igazgatója ré-
széről, hogy az adott évben tanköteles korúvá váló gyerme-
kek száma indokolttá teszi, teheti két első osztály indítását. 
Beszédes adat, hogy két párhuzamos osztály van a 1. és a 3. 
évfolyamban, a 2. osztály és a 4. osztály közel maximum 
létszámmal működik. 2016-ban 53 gyermek, 2017 –ben 42 
gyermek lesz tanköteles korú.
A bővítéssel kapcsolatban mit mond a fenntartó,
a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ?
2015 februárjában a KLIK, mint intézményfenntartó és mű-
ködtető állást foglalt az ügyben azzal, hogy az iskolabőví-
tést támogatja, szükségesnek tartja.
A KLIK a Nemzeti Köznevelési Infrastruktúra Fejlesztési 
Programban részt kíván venni a herceghalomi iskolabőví-
téssel. A programban való részvétel előfeltétele az iskola-
bővítésre vonatkozó építészeti engedélyezési terv megléte.
Ezért a testület felkérte Horváthné Gacsályi Mariannát, a 
Herceghalomi Általános Iskola igazgatóját, hogy készítse el 
a bővítésre vonatkozó pedagógusszakmai állásfoglalást, 
ami alapján az építész el tudja kezdeni a tervezést.
Mekkora bővítést kellene megvalósítani?
Az igazgató asszony álláspontja szerint, a törvényi előírások 
ismeretében és a várható gyermeklétszám alapján a 9 meg-
lévő tanterem mellé további tantermek, csoportszobák, au-
la, vizesblokk, tanári szoba, igazgató-helyettesi szoba és 

Az előadás után a gyerekek libacombot és lila 
hagymás zsíros kenyeret fogyaszthattak. És 
volt forró tea is. Szép és emlékezetes nap volt. 
Köszönet a Szülői Közösségnek, valamint Var-
ga Tóth Csabának és Czövekné Veréb Judit ta-
nárnőnek, akik az előadásokat betanították a 
gyerekeknek.

egyéb, a törvényben meghatározott helyiség megépítésé-
vel kell számolni. Az is kérdés, hogy a 2009-ben átadott 
melegítőkonyha és étkező képes lesz-e funkciója ellátására 
a jövőben, ha ilyen mértékben növekszik a tanulólétszám.
Mit mond az építész? Van erre lehetőség?
A testület 3 árajánlat alapján Réti Gábor építészt bízta meg 
a vázlatterv elkészítésével. Ő adta a legkedvezőbb árajánla-
tot. Réti tervezte a KEK épületét és a könyvtárat is. Ezek a 
Gesztenyés utca jól átgondolt, esztétikus épületei, amik 
megfelelően illeszkednek főutcánk már régebbi házaihoz. 
Az építésznek nehéz dolga volt. Az iskola épülete többször 
bővült, mind a Víztorony felé, mind Tornacsarnok felé. A ko-
rábbi bővítmények tervezésekor nem volt szempont a ké-
sőbbi hozzáépítés lehetősége. Az iskolaudvar már a mosta-
ni, 212 fős tanulói létszám esetén is szűkös, tehát az udvar 
felé nem indokolt a terjeszkedés. 
Tovább nehezíti a feladatot, hogy a megvalósítás csak sza-
kaszosan történhet. Az állam olyan projektek megvalósítá-
sát támogatja pályázati úton, ahol jelenleg nem megoldott 
az osztályok elhelyezése, tehát demográfiai mutatók, elő-
rejelzések alapján nem támogat iskolabővítést.
Mire terjed ki a most megrendelt tervezés?
Két osztályterem és előírás szerint a hozzá tartozó szertárak 
tervezésére a Gesztenyés úti előkert részbeni beépítésével. 
A termek a későbbiek folyamán aulává alakíthatóak. A 
meglévő folyosót felülvilágító ablak világítaná be. Az eme-
leti rész szintén funkciót kapna.

amit az iskola bővítéséről tudni lehet
2013 óta az iskolabővítés témája Herceghalomban napirenden van. a testület több határozatot hozott annak érdeké-
ben, hogy Erdősi lászló polgármester az ügyben eljárjon. Számtalan testületi ülésen felmerült a késlekedés problémá-
ja.  Érdemi lépés sokáig nem történt, míg a 2015. év elején megtartott lakossági fórumon a szülők és az önkormányzati 
képviselők nyilvánosságra hozták az ügyet, gyors cselekvést sürgetve. 
Hol tart az iskola bővítésének ügye? Kérdezem Csizmadia Zsuzsát a Pénzügyi és településfejlesztési bizottság elnökét



7

Herceghalomi  Hírmondó / 2015. november

A Falunap megnyitását követően erdősi László polgár-
mester kiosztotta a megjelent 9 fő felsőoktatásban 
résztvevő herceghalmi diáknak azokat az igazolványo-
kat, melyek majd a testület által megszavazott ösztön-
díjak fejében végzett társadalmi munka igazolására 
szolgálnak. Ezután az „Élménybrigád” hangos ének- és 
zeneszóval csalogatta a kicsiket a színpadhoz. 
A KEK-ben volt gyógynövény kiállítás, shiatsu masz-
százs, a szabadban pedig Varga Imre fogata várta a 
kocsikázni vágyókat. 
Közben Vizeli Judit táncházába gyülekeztek a gyere-
kek. Ebbe bekapcsolódott az „Élménybrigád” is, mely-
nek eredményeképpen vidáman ropták a táncot gye-
rekek és felnőttek egyaránt.
A KEK-ben makay István alpolgármester vetített képes 
előadásban számolt be a kárpátaljai Szőlősgyula tele-
pülésen tett látogatásukról. 
Majd Czinege Jánosné köszöntötte a Herceghalomból 
elszármazottakat. Többször is szóba került már, hogy 
rendezvényeinkre meg kellene hívni azokat a régi Her-
ceghalmaikat, akik kötődnek községünkhöz, de vala-
milyen okból elköltöztek a településről. Ezt most meg-
szervezték a rendezők és azt lehet mondani nagy siker-
rel. Szép számban jöttek el régi herceghalmiak. Öröm 
volt látni, ahogy régi ismerősök, szomszédok köszön-
tötték egymást, néha könnyes szemmel ölelték át rég-
látott ismerőseiket. Ezeket a találkozókat hagyomány-
nyá kell fejleszteni és mindenképpen folytatni kell.
Kedves színfoltja volt a rendezvénynek, melyre a Petőfi 
utcai kiserdőben került sor. erdősi László polgármester 
a 2015-ben született gyermekeket és szüleiket hívta 
meg egy emlékfa ültetésére. Az idén megszületett kis-
gyerekek tiszteletére itt közösen elültették az „év fáját”. 
erdősi László elmondta, hogy ezen túl minden évben a 
megszületett gyermekek tiszteletére az adott évben az 
önkormányzat elülteti az év fáját. Készült egy emlék-
tábla is a 2015-ben születettek felsorolásával. Majd de-
cemberben, amikor minden gyermek megszületett, a 
még hiányzók neve is felkerül a táblára és a fa mellett 
hirdeti majd kiknek örülhettünk ebben az évben. A szü-
lők közösen ültették el a fát és gondozását is vállalták. 
Délre elkészült a kemencében a sült malac és a civil 
szervezetek sátraikban megkezdték felszolgálni az 
ebédet. 
A délután programjait a tornacsarnokban rendezték 
meg. Nagysikerű zumba bemutatót tartott Fülöp-
Ágoston Szilvia és hasonló vastaps köszöntötte a 
Bailar-Akrobatikus táncot bemutató Fülöp Attilát és 
párját.
A HEKE táncosai Charleston bemutatót tartottak, és ak-
robatikus rock and rollt is láthattak a nézők.
A szabadtéren pedig az iskolánk gitáros tanulói bemu-
tatót tartottak éles Gábor tanár úr vezetésével. A nap 
zárásaként éles Gábor (gitár) és fia éles máté (dob) kü-
lön rövid koncertet adtak.
Délután öt órakor kis ünnepség keretében Csizmadia 
Zsuzsa megnyitotta azt a kiállítást, melyet rácz Fe-
renc rendezett a víztoronyban. Erről a képviselő asz-
szony beszámolóját külön is olvashatják a lapban.
Élményekben gazdag sikeres falunap volt. Reméljük, 
jövőre ugyanígy mindenkivel találkozunk a falunap 
rendezvényen.

Sz. Gy.

Falunap volt Herceghalomban
2015. október 18-án, vasárnap sikeres rendezvényt szervezett az önkormányzat támogatásával a KEK, illetve Pekli Erika közművelődési 
koordinátor. mint ismeretes, az idei Hobby Képműves Kiállítás és Vásár, benne a veterán motorosok túraversenyével a rossz időjárás 
miatt elmaradt. E rendezvényt gondolták pótolni a szervezők. És mintha az időjárás is megértette volna a törekvésüket, egész nap 
ragyogó napsütést biztosított a résztvevőknek. Ki is használta a falu lakossága a lehetőséget, mert sokan mentek el a kemence környé-
kén és a labdarúgó pálya környékén megrendezett programokra. a herceghalmi és a környékbeli kézművesek és vásározók is bőséges 
választékkel várták a látogatókat.
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KIÁllÍtÁS
a VÍZtoroNYbaN
Izgalmas kiállítást látható a Víztoronyban, 
melynek megálmodója, szervezője, rendező-
je rácz Ferenc. 

A kiállított tárgyak rácz Ferenc és barátai 
gyűjteményéből származó régi használati tár-
gyak, valamint kortárs műalkotások.
A régi és az új kellemes összhangban, békés 
összevisszaságban jól megfér egymás mel-
lett. Színes, mozgalmas látványt nyújtva jól 
kiegészítik egymást.

HErCEGHalmI ŐSZ 
aZ ÁltalÁNoS
ISKolÁbaN

taNYa-ProGram
Már hagyomány iskolánkban, hogy a Herceg-
halom Gyermekeiért Alapítvány támogatásá-
val Tanya-programon vehetnek részt a gyere-
kek. Idén a 4. osztályosokra jutott a választás.
Az osztály az Ödön-majorba volt, ahol Hege-
dős Imre vezetésével megtekintették az istál-
lót, megnézhették a „szülőszobát” és a tejhá-
zat. A kukoricaföldekre terepjáróval mentek ki 
a gyerekek, ahol páran beülhettek az éppen 
ott arató kombájnba.

ŐSZI PaPÍrGYŰJtÉS
Szintén hagyomány az októberi papírgyűjtési 
akció. Az idén 15-ére meghirdetett akción a 
gyerekek sikeresen összegyűjtöttek több ezer 
kilogramm papírt. Az akció eredménye: 

1/a osztály: 1191 kg 4. osztály: 337 kg

1/b osztály: 290 kg 5. osztály: 1349 kg

2. osztály: 965 kg 6. osztály: 1159 kg

3/a osztály: 261 kg 7. osztály: 468 kg

3/b osztály: 495 kg 8. osztály: 1239 kg

SIKErES ÖKoNaP aZ ISKolÁbaN
Köszönjük mindenkinek, aki az iskolaszépítési 
ökonapon részt vett, valamint támogatásával 
hozzájárult ahhoz, hogy gyermekeink környe-
zete szebb legyen. Hatékony munkával a ter-
vezett feladatokat sikerült maradéktalanul el-

A kiállítás megtekintése mindig egy nagy rá-
csodálkozás. Hogy miért? Az augusztus óta 
látható kiállítás folyamatosan alakult, válto-
zott. Kezdetben a kiállítás központi eleme a 
régi biciklikből és rádiókból összeállított ins-
talláció volt, amit a kortárs műalkotások önál-
ló elemekként öleltek körül. 
Kis-Tóth Zalán erőteljes, színes, impulzív 
munkái jó kontrasztot adtak a kissé kopott 
30-40-50 éve használt tárgyaknak. Antal mal-
vina szobrai és Losonci béla régi fa nyílászá-
rókra festett gyönyörű kompozíciói pedig 
egységgé olvad, olvadt a régi használati esz-
közökkel.
Szigeti Sándor kidobásra ítélt autó és egyéb 
fém alkatrészekből kisméretű kamionokat, 
motorokat, autókat hegesztett össze. Szigeti 
Sándor munkáinak megtekintése esztétikai 
élmény és feladvány egyszerre. A látogatók 
hosszasan töprengtek, milyen alkatrészekből 
áll össze a fémjármű. 
Az eltelt hónapok alatt a kezdetben két részre 
tagolt kiállítás átalakult, ma már a régi és a 
kortárs alkotások különös kavalkádjával talál-
kozhatunk. rácz Ferenc tovább gyűjtött. 
Nemcsak régi tárgyakat, hanem új kiállítókat 
is a tárlat számára: Kónya Annát és Pekli eri-
kát. Pekli erika iparművész klasszikus szén ta-
nulmányrajzokkal, grafikákkal mutatkozik be.
Szórakoztató és látványos a rádiózás, zene-
hallgatás, biciklizés történetéből egyes kor-
szakok termékeivel szembesülni. 
A különböző generációk máshogy élik át és 
értelmezik a látottakat. Az idősebbek nosztal-
giáznak, rácsodálkoznak „…óh, ezt isme-

végezni. Az iskolaudvar szépítéséhez szüksé-
ges anyagiakat a szülők és a Szülői Szervezet 
biztosította. A tavaszi adománygyűjtő akció-
ból is maradt pénz, valamint a pet-palack 
gyűjtésből és az őszi gesztenyeszüretből be-
folyt összegeket is e célra fordította az iskola.

GESZtENYÉS NaPoK
Az iskola hagyo-
mányőrző prog-
ramja az ősszel 
megrendezésre ke-
rülő Gesztenyés 
napok, mindig 
nagy sikert arat a 
gyerekek körében. 
A programok kö-
zött volt a Geszte-
nyés Kupa sport-
rendezvény, vala-
mint egy túra az 
Iharosban.

Az iskola információi alapján írta
Szabó György

rem…” és mosolyogva simogatják meg az 
egykori kedvenc rádiójukat, lemezjátszóju-
kat, elemlámpájukat. A középkorúak gyerek-
kori emlékeikben kutatnak, a fiataloknak pe-
dig el kell magyarázni mi is az a szalagos vagy 
a kazettás magnó, meg egyáltalán mi az a 
szekrény nagyságú faláda, ami világít és az 
idősek elmondása szerint hangot adott ki.
Ahány műtárgy, annyiféle életérzés és szám-
talan emlék. Egy dolog azonban ezeket ösz-
szeköti. rácz Ferenc szűrőjén keresztül, ízlése 
és értékítélete mentén kapcsolódnak egy-
máshoz. rácz Ferenc ügyesen kiválasztja az 
értékes, tipikus, vagy az egyediségével rabul 
ejtő tárgyakat. 
Fontos hangsúlyozni, hogy a jelent megélni, a 
jövőt építeni csak a múltunk megismerésével 
és annak mély tiszteletével lehet. Ha nem for-
dulunk alázattal a múlt felé, nem ismerjük 
múltunkat, nem ismerhetjük meg és nem 
tisztelhetjük önmagunkat.
A kiállítás nyitva van, előzetes bejelentkezés 
alapján fogadja a látogatókat.

Csizmadia Zsuzsa

FElaJÁNlÁS
A Falunapon kiállítóként vett részt Lőkös ba-
lázsné mária képzőművész, aki a kiállított 
festményeiből befolyt összeget felajánlotta a 
Herceghalmi Mozgáskorlátozottak egyesüle-
tének. A művésznő azt tervezi, hogy a képeket 
állandó jelleggel az Abacus Szállodában kiál-
lítja és az elkelt festményekből származó ösz-
szeggel továbbra is támogatja az egyesületet.
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ElKÉSZÜlt a mŰFÜVES 
PÁlYa

Hivatalosan ugyan még nem adták át a tele-
pülés lakosságának, de már készen van az 
MLSZ pályázatán nyert műfüves pálya. A kivi-
telezés határidőre befejeződött, a palánk, a 
világítás és a kerítés és várja a sportolókat. 
Ami még várat magára, az a pálya körüli te-
reprendezés. A kivitelezés során tapasztalt 
rendkívül esős időjárás miatt a szokásosnál is 
jobban tönkrement a pálya környéke. Ennek 
rendbehozatala nincs benne az MLSZ szerző-
désébe, tehát a helyreállítás az önkormányzat 
feladata lesz.
JÓ SPorToLÁST KÍVÁnUnK AZ ÚJ PÁLYÁn!

NEmSoKÁra KÉSZ
a P+r ParKoló
Végéhez közeledik a sok vitát és véleménykü-
lönbséget kiváltó beruházás Herceghalom 
vasútállomása környékén.  Már jól körvonala-

zódnak a P+R és B+R parkolók valamint a 
buszforduló és elültették a sokak által kifogá-
solt kivágott fák pótlását is. Áll a fedett kerék-

pártároló és a lépcső is elkészült, melynek 
folytatásaként egy zebrán lehet eljutni az ál-
lomásépülethez.

ElKÉSZÜlt aZ ÚtJaVÍtÁS

2015 augusztusa óta kerülgette Herceghalom 
autóval közlekedő lakossága a Zsámbéki 
úton, a TESCO előtt tátongó gödröt. Öröm-
mel tájékoztatjuk olvasóinkat, hogy az út javí-

tása elkészült. Mire ezt olvassák már valószí-
nű, hogy mindenki tapasztalhatta a munkála-
tok befejezését, azonban az ügyben folyta-
tott viták okot adnak arra, hogy itt is megem-
lékezzünk erről a munkáról. Reméljük, hogy a 
télen és az azt követő időszakban nem lesz 
több probléma ezzel az útszakasszal. 
 

mÁK EllENŐrZÉS Volt 
aZ óVoDÁbaN
2015. október 19–20-án helyszíni ellenőrzést 
végzett a Magyar Államkincstár Budapesti és 
Pest Megyei Igazgatósága óvodánkban. A té-
teles vizsgálat során az óvodapedagógusok, 
a nevelőmunkát közvetlenül segítők bértá-
mogatásának és az óvodaműködtetési támo-
gatás igénybe vételének törvényességét el-
lenőrizték. A kért teljes dokumentációt elekt-
ronikusan és papíralapon is rendelkezésükre 
bocsátottuk. Az elkészült jegyzőkönyvben 
minden vizsgált tételt rendben találtak, a fel-
adatellátásra vonatkozó tanügyi dokumentá-
ció és finanszírozási terén egyaránt. 
Köszönöm kollégáim, márkusné Vörös Ibo-
lya óvodavezető helyettes és Szilágyi Veroni-
ka óvodatitkár lelkiismeretes munkáját, segít-
ségét.

Varga-Tóth Csaba, óvodavezető

ProGram ElŐZEtESEK

aZ aDVENtI ÜNNEPEK rENDJE

November 29. vasárnap
KÖZÖSSéGI ADVenTI GYerTYAGYÚJTÁS
15.00 órakor

December 6. 
ADVENT 2. vasárnap

December 13. 
ADVENT 3. vasárnap

December 20. 
ADVENT 4. vasárnap

aDVENtI VÁSÁr
2015. december 5-én
Helyszín:
a tornacsarnok és a könyvtár előtti tér

mIKUlÁS ÜNNEP
a tornacsarnokban
2015. december 5-én 18.00 órakor

IDŐSEK KarÁCSoNYa
a Nímród panzióban
2015. december 17-én

toVÁbbI ProGramoK

ZUmba 
Minden szombaton 9 órakor
Pipacs utca 9. 
(aviva orientális táncklub)
vasárnaponként 11 órakor,
Herceghalomi Tornacsarnokban.
Jelentkezni lehet: 
06 20 973 8828 telefonszámon
és a hercegzumba@gmail.com e-mail címen.
Vezeti: Fülöp Ágoston Szilvia

baIlar aErobIK
az aerobik és a társastáncok találkozása,
a koreografált aerobik.
Vasárnaponként 10 órától, 
a herceghalomi tornacsarnokban.
Jelentkezni lehet:
06 30 960 1669 telefonszámon
és a bailaraerobik@gmail.com e-mail címen.
Vezeti: Fülöp Attila

rÖPlabDa
Vasárnaponként 16.00-18.00 óráig
a tornacsarnokban

MOZAIK



10

Herceghalomi  Hírmondó / 2015. november

alternatív
terápiás Központ
Herceghalom

Hosszú évek óta keressük azt a segítséget, amivel az egyre nagyobb 
számú figyelemzavarral küzdő gyermeknek és felnőttnek segíthetünk. 
Az Alternatív Terápiás Központunkban három modern fegyelemfejlesz-
tő program szolgálja a gyógyulást. Három módszer egy helyen, 
CogniPlus, Neurofeedback, bemer.
Előzetes felmérés alapján, egyéni terápia javaslat.
Tartós, biztos javulás!
CoGNIPlUS Készségfejlesztés számítógépes játékkal - 
gamification a figyelem javításában.
A világ számos országában komoly törekvésekkel találkozhatunk arra 
vonatkozóan, hogy a kognitív készségfejlesztő módszereket a gyerme-
kek számára is vonzóvá tegyék. Külön nehézséget jelenthet, ha ADHD-s 
gyerekek figyelmét akarjuk felkelteni egy program iránt, hiszen éppen 
a figyelmi kapacitás az, amiben hiányosságaik vannak.
Ennek a problémának az egyik megoldási iránya a gamification, vagy-
is a játékok jutalmazó mechanizmusainak alkalmazása a fejlesztések-
ben. A mai gyermekek már képernyők előtt nőnek fel, multimédiás tar-
talmakkal vannak elárasztva, és készségszinten használják a számítás-
technikai eszközöket. Erre építve dolgozta ki az osztrák Schuhfried 
GmbH a CogniPlus fejlesztő rendszert.
„A CogniPlus kinézetében és működésmódjában számítógépes játé-
kokra hasonlít, valójában azonban tudományos alapon kidolgozott ké-
pességfejlesztő program. 
Az egyes tréningekkel fejleszthetőek benne a figyelem alfunkciói (pl. fó-
kuszált, megosztott, szelektív figyelem), valamint egyéb részképességek 
is (pl. munkamemória, szemkéz-koordináció, válaszgátlási készség). 
A program nehézségi szintje mindig igazodik a gyermek aktuális képes-
ségeihez, így folyamatosan sikerélményeket és kihívást is biztosít szá-
mára. A multimédiás tartalom és interaktivitás erős motiváció a fejlesz-
tésben való részvételre.”
Az ADHD-s gyermekek figyelmi funkcióinak célirányos fejlesztése, tré-
ningezése sokszor nehézségekbe, kihívásokba ütközik. Számos mód-
szertan összetett készségeket vagy megküzdéseket fejleszt, a specifi-
kus képességfejlesztést pedig a gyermekek gyakran nem találják elég 
érdekfeszítőnek, motiválónak, ami miatt könnyen ellenállás alakul ki 
bennük. A CogniPlus fejlesztő rendszer programja egy olyan számító-
gépes eljárás, amely segítségével különböző specifikus kognitív kész-
ségek fejleszthetőek. Multimédiás megjelenése játékszerű élményt ad, 
ami miatt vonzó és élvezetes a gyermekek számára, ugyanakkor min-
den programja jól körülhatárolható képesség fejlesztésére lett kidol-
gozva. 
Herceghalomban az Alternatív Terápiás Központban előzetes beje-
lentkezés alapján fogadjuk a gyerekeket és szüleiket. Bejelentkezés a 
06 70 776 7757 telefonszámon.
NEUroFEEDbaCK – az agyhullámokat figyeli: saját magunk ezáltal ké-
pesek vagyunk csupán az „akaratunk erejével”  befolyásolni agyműkö-
désünket. Hiperaktivitás és figyelemzavar csökkentése, hiperaktív gye-
rekeknél kimagasló eredményeket értek el. A terület, ahol a leggyak-
rabban használják:  
• Születéskori oxigénhiányos állapot következtében kialakuló rendel-

lenességek (pl. „disz-es” gyerekek).  
• Viselkedészavarok korrigálása, dühroham előfordulásának csökken-

tése – az iskolában gyakori probléma.
• Autisztikus viselkedészavaroknál a tünetek gyakran lényegesen 

csökkenthetőek, és az osztályba való beilleszkedést jelentősen meg-
könnyítik. 

• Sok esetben lényegesen csökkenthetőek vele a kényszerek, a tic, a 
dadogás, a tinnitus (fülzúgás). 

• Relaxáció fokozása, szorongás, alvászavar csökkentése, alvás elmélyí-
tése, stressz-csökkentés.

• Teljesítmény fokozása (iskolában, sportban).
• Kreativitás növelése (művészetben).  
• Rehabilitáció agysérülések esetén.
• Alkoholról - drogról való leszokás elősegítése.
• Terápiarezisztens epilepszia kezelése. 

Herceghalomban az Alternatív Terápiás Központban előzetes beje-
lentkezés alapján csütörtökönként 8–18-ig fogadjuk a gyerekeket és 
szüleiket. bejelentkezés a 06 70 776 7757 telefonszámon.

BEMER terápia már több mint 15 éves múltra tekint vissza. A kedvező 
terápiás tapasztalatok és a tudományos igazolások száma folyamato-
san nő.  A tudományos elfogadottságot igazolja, hogy ezek a tanulmá-
nyok több nemzetközi orvos portálon is megjelentek. Az alábbi tüne-
tek enyhíthetők, vagy gyógyíthatók: viselkedés zavarok, hiperaktivitás, 
szív és érrendszeri betegségek, vérellátási zavarok, anyagcserezavarok, 
cukorbetegség, általános fájdalmak, fejfájás, migrén, vegetatív zava-
rok, izomfeszesség, hátgerinc-szindrómák, asztma, alvási zavarok, ma-
gas vérnyomás, izületi gyulladások, depresszió, isiász, reuma, csontrit-
kulás, sebgyógyulás, hegesedés, bőrbetegségek. 

november 20-án pénteken 15–18 óráig bemutatkozó, próbanapot 
tartunk, kipróbálható, megbeszélhető a terápiák minden részlete.
Várunk mindenkit szeretettel! 

mackó kuckó és Pici mackó Családi Napközi (Herceghalom, Sándor 
Móric tér 5.), várja az anyukák, és 1 éves kortól a kicsik jelentkezését. 
1–2 órára, 1–2 napra, egész hétre is. Minden megoldás lehetséges. 4x 
étkezés, korai fejlesztés, nyitott kreatív csütörtökjeinkre, szülő fóru-
mokra, Csiribiri tornára.
Hétfőn – mese-vers, beszédfejlesztés, kedden angol foglalkozás, szer-
dán ismerkedés a környezettel, csütörtökön kreatívkodás, pénteken 
csiribiri torna várja a gyerekeket.

Hajdú Ágnes
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KATOLIKUSOK, GYERTEK HAZA – AZ ISTEN HÁZÁBA!
2015.  „ÚJ eGYHÁZI éV”  2016.

a bIa rómaI KatolIKUS PlÉbÁNIa HErCEGHalomI FIlIÁJa
2015 DECEmbEr HaVI SZENtmISÉINEK ÉS lItUrGIKUS ESEmÉNYEINEK IDŐPoNtJaI

SZENTMISÉK/IGELITURGIÁK HERCEGHALOMBAN
szombatonként 18.00 órakor kezdődnek.

A Szentmisék előtt 17.30 órakor:
„PROHÁSZKA IMASZÖVETSÉG” KÖZÖS RÓZSAFŰZÉR IMÁDKOZÁSA

November 28. szombat
ADVENT 1. vasárnapjának ünnepe
November 29. vasárnap
KÖZÖSSÉGI ADVENTI GYERTYAGYÚJTÁS 15.00 órakor
December 5. szombat
ADVENT 2. vasárnapjának ünnepe
December 8. kedd 
A BOLDOGSÁGOS SZŰZ MÁRIA SZEPLŐTELEN FOGANTATÁSA – Igeliturgia
December 12. szombat
ADVENT 3. vasárnapjának ünnepe
December 19. szombat
ADVENT 4. vasárnapjának ünnepe – karácsonyi szentgyónás 16.00 órától
December 24. csütörtök
KARÁCSONYI ÉJFÉLI SZENTMISE Bián 22.00 órakor, 
Etyeken 24.00 órakor
December 25. péntek
URUNK SZÜLETÉSE – KARÁCSONYI SZENTMISE HERCEGHALOMBAN
18.00 órakor
December 26. szombat
Szent István első vértanú - Szentmise Herceghalomban 18.00 órakor
December 28. hétfő
APRÓSZENTEK ÜNNEPE – IGELITURGIA 18.00 órakor
December 31. csütörtök
Év végi hálaadás Bián 17.00 órakor, Etyeken 18.00 órakor
Január 1. péntek
SZŰZ MÁRIA ISTEN ANYJA – ünnepe Újévi Szentmise Herceghalomban 
18.00 órakor
Január 2. szombat
Karácsony 2. vasárnapja Szentmise Herceghalomban 18.00 órakor

KÖZÉrDEKŰ KÖZlEmÉNY
Szeretettel és tisztelettel kérjük Filiánk testvéri közösségét, hogy a 2016. évi 
egyházi hozzájárulást rendezni szíveskedjenek az új egyházi év folyamán – 
Szentmise illetve Igeliturgiai alkalomkor a sekrestyében. Ennek mértéke a jö-
vedelem 0,5 %-a. A Szentmise szándékok 2.100 Ft.

„KErESZtÉNY SZEllEmISÉGŰ HÉtFŐ EStI bESZÉlGEtÉSEK” 
Szokásos összejövetelünkre 2015. december 14-én hétfő este 18.00 órára 
mindenkit szeretettel várunk!

tartóS ÉlElmISZErGYŰJtÉS
2015. november 19-től, 2015. december 19-ig (Advent 4. vasárnapjáig).
Adjuk meg 2015 Karácsonyán – községünkben szeretetünk bizonyosságát. 
A gyűjtés helye: Templomunk – közismert nevén a KEK. A jelzett időben 
minden hétfőn és szerdán 16.00–18.00 óra között, szombatonként 16.00–
19.00-ig várjuk az adományokat! 
Ehhez várunk önkéntes segítőket is, az ügyelet megtartásában. Ha valaki 
valamilyen meghatározott célra – családnak, csoportnak szánja adomá-
nyát KérJÜK ÍrJA rÁ, HoGY eL TUDJUK JUTTATnI AZT, AnonIm mÓDon 
A CéLZoTTAKnAK!

Herceghalmon élő, dolgozó, látogatásra-pihenésre betérő keresztény test-
véreinket szeretettel várjuk Szentmisére! 

Kívánunk kegyelmekben gazdag, áldott 2016-os évet szeretteik, bará-
taik, vállalkozásaik számára. 

Egyházközségünk hitéletéről, kaphat tájékoztatást
a http://www.biaikatolikus.hu, és a 
http://www.herceghalom.hu 
községünk honlapján az egyházi hírek között.

Klikkeljen rá Ön is / Te is! Térjen / Térj be hozzánk, mert a harang Önökért / 
Érted is szól!

Szeretettel: Lányi István
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megjelenik havonta. Kiadja:  Herceghalom Önkormányzata 
Tel.: 06 23 530 560  •  E-mail: polghiv@herceghalom.hu  •  www.herceghalom.hu.

Felelős szerkesztő: Szabó György  •  Telefon: 06 30 512 3810  •  E-mail:  h.hirmondo@gmail.com

A lapban megjelenő cikkeket a felelős szerkesztő írta. más esetekben a cikk szerzője az írás végén olvasható.

                                                       ISSN: 2063-0778  •  Nyomdai munkák:        

A Herceghalomi Hírmondó következő (XVII. évf. 12.) lapszáma várhatóan 2015. december 17-én jelenik meg. 
Lapzárta december 5-én lesz.

Kéziratokat, hirdetéseket ezidáig lehet leadni a polgármesteri hivatal titkárságán, vagy küldhetők el a fenti e-mail címre.
A Hírmondó korábbi számai a Községi Könyvtárban megtalálhatók és helyben olvashatók.

A felelős szerkesztő, a lapban megjelenő politikai tartalmú írásokban a képviselők által elmondottakkal (idézetekkel) 
kapcsolatban semmilyen felelősséget nem vállal. Az olvasói levelek tartalmáért az aláíró tartozik felelősséggel.

aNYaKÖNYVI HÍrEK
mEGSZÜlEttEK
Kápolnai Norbert és Tárnai Adrienn kisfia 
Kápolnai Zénó
Samu Ádám és Gyapjas Erika kisfia 
Samu bence 
Katona Gergely és Jakab Tímea kisfia 
Katona botond

Németh Gábor és Gubicza Kinga kisfia 
Németh benjamin
Blank János és Kubinszky Gabriella kisfia 
blank milán

IStEN ÉltESSE ŐKEt SoKÁIG!




